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Γϊ

δελφινολονία
Ναι στον διάλογο, αλλά χωρίς 

όρους, χωρίς πακέτα 
Η  αλήθεια δεν θα λάμψει με 

ανθρωποθυσίες 
Η  Ν .Λ . εντείνει τ ψ  πολιτική 

του μονεταρισμού

ΤΗΝ εσωτερική εικόνα του Π Α Σ Ο Κ  σήμερα. Την πορεία του προς τις εκλογές. Τις προσπάθειες που θα γίνουν από τα στελέχη του για «να σηκωθεί πάλι ψηλά η ελπίδα». Το διάλογο με την Αριστερά, τη νέα πολιτική πραγματικότητα και εποχή που δημιουργεί- ται για την Ελλάδα.Αυτά είναι μερικά από τα βασικά θέματα, στα οποία απαντάει σήμερα στο δεύτερο μέρος της συνέντευξής του ο κ. 
Γιώργος Γεννηματάς.
«ΝΕΑ»: Είσαστε από τους υπουργούς που το όνομά τους δεν έχει ακουστεί 
καθόλου στην υπόθεση Κοαχωτά. Και είσαστε από τους πιο δημοφιλείς ανθρώ
πους του Π Α ΣΟ Κ . Και ίσως γ ι' αυτό πολλοί πιστεύουν ότι περνάτε τις δικές σας 
δι'σχολές στιγμές εντός Π Α Σ Ο Κ  γιατί, μοιραία, τυλίγει χαι σας η αμφιβολία που, 
σωστά ή λάθος, έχει δημιουργηθεί σήμερα για ορισμένα χορυφαία στελέχη του 
Π Α ΣΟ Κ  χαι της χυβέρνησης. Τι έχετε να πείτε γ ι’ αυτό;Δ Ε Χ Ο Μ Α Ι ότι περνάω δύσκολες στιγμές, γιατί περνάει δύσκολες στιγμές το Κίνημα. Ακριβώς επειδή περνάει δύσκολες στιγμές το Π Α Σ Ο Κ  εντείνω την προσωπική μου μάχη μέσα στο Κίνημα. Δεν θεωρώ ότι πρέπει αυτή τη στιγμή, προσαρμοσμένος στο κλίμα των ημερών, να υποδυθώ τον περιφερόμενο μάντη κακών που ζητάει Ιφιγένειες να θυσιαστούν για να πνεύσει ο ούριος άνεμος της διαφάνειας και της δημοκρατίας στην Ελλάδα.

Του ΚΩΣΤΑ Μ Η ΤΡΟ Π Ο ΥΛ Ο Υ
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Συνέντευξη στον 
Κ. ΧΑΡΔΑΒΕΛΛΑΚοιτάξτε. Έχουμε φτάσει στοσημείονα ζητούνται ανθρωποθυσίες. Δηλαδή θα μπορούσε θαυμάσια σήμερα, αν ονομάτιζαν πολιτικά πρόσωπα, να είχε πιθανόν λυθεί το πρόβλημα. Ξαφνικά όλα θα γίνονταν θαυμάσια. Εγώ διαφωνώ μ’ αυτή την άποψη. Α ν υπάρχουν -  και ελπίζω να μην υπάρχουν -  τέτοια πρόσωπα, θα βρεθούν μέσω της δικαιοσύνης και με δημοκρατικές διαδικασίες. Αλλά δεν μπορεί να πετιέτάι λάσπη σε πρόσωπα πριν αποφαν- θεί η δικαιοσύνη. Γιατί αυτό θα ήταν το τραγικότερο λάθος των θεσμών. Γιατί τότε οποιοσδήποτε θα μπορούσε να σπιλώσει οποιονδήποτε στο μέλλον και θα το έκανε αυτό χωρίς κανένα δισταγμό και φόβο. Και πώς να το κάνουμε... Νομίζω ότι είναι προτιμότερο να δώσουμε την αλήθεια στο λαό με διαδικασίες σωστές παρά να προδικάσουμε και έτσι, βέβαια, να δημιουργήσουμε το μεγάλο ρήγμα στο δημοκρατικό μας πολίτευμα. Αν αυτή είναι μια δύσκολη θέση, εγώ την αποδέχομαι.Ναι, έχω πρόβλημα. Και θα το πω ανοιχτά: Στη Βουλή απέδωσα, κατά τη γνώμη μου, τα του Καίσαρος τω Καίσαρι. Θεώρησα ότι μια μεγάλη μερίδα του Τύπου έδωσε τη μάχη της αλήθειας και της διαφάνειας στο φαινόμενο Κοσκωτά. Από την άλλη μεριά πιστεύω, ότι μερίδα του Τύπου ξεπέραόε τελικά το στόχο της διαφάνειας και έπαιξε το παιχνίδι αυτών που ζητάνε να μετατραπεί το Κοινοβούλιο, ο πολιτικός κόσμος, η ίδια η κοινωνία, σε μια κρεατομηχανή ανθρώπων. Αυτό εγώ τουλάχιστον δεν το συμμερίζομαι και γι' αυτό δεν κρατάω τις αποστάσεις μου από το μεγάλο πολιτικό και οικονομικό σκάνδαλο Κοσκωτά. Το πρόβλημά μου είναι πώς θα λάμψει η αλήθεια και πώς ξανά θα δώσουμε την ελπίδα στο λαό. Τίποτα δεν έχει χαθεί για το Π Α Σ Ο Κ . Και είναι γελασμένοι όσοι νομίζουν ότι μπορούν τώρα την κρίση της κοινωνίας, την κρίση του πολιτικού κόσμου στο σύνολό του, να τη μεταφέρουν στις πλάτες του Π Α Σ Ο Κ  για να προσπορισθούν κομματικά οφέλη.Αυτό είναι λάθος, όχι μόνο γιατί δεν θα μπορέσουν να το πράξουν, αλλά γιατί έτσι δυσφημούν το σύνολο του πολιτικού κόσμου. ΓΓ αυτό και πρότεινα στη Βουλή κοινή στάση όλων των πολιτικών κομμάτων στο θέμα.

•ΝΕΑ»; Σε μια εποχή σοβαρής χρίσης για το Π Α Σ Ο Κ , εντυπωσιάζει το γεγονός 
ότι σχεδιάζετε την προεχλογιχή σας στρατηγική στον αντιλαϊκό άξονα των μη 
παροχών. Αέτε ότι θα προτιμήσετε τη σκληρή γλεόσσα της αλήθειας και δεν 
μπορείτε να υποαχεθείτε τίποτα για υλικές παροχές στο λαό. Δηλαδή το Π Α ΣΟ Κ  
αποφάσισε να αυτοχτονήσει; Ή  χαι αυτό το σκεπτικά εντάσσεται σε μια νέα εποχή 
που θέλει να φέρει το Π Α Σ Ο Κ  στην Ελλάδα;ΤΟ Π Α Σ Ο Κ  δεν σκοπεύει να αυτοκτονήσει. Έ χει γίνει κοινή συνείδηση πια, ότι η επίκληση του λεγάμενου πολιτικού οφέλους ή του φόβου του πολιτικού κόστους δεν μπορεί να καθοδηγεί τη δράση της πολιτικής ηγεσίας. Πιστεύω απόλυτα πως ό,τι έχει κοινωνικό όφελος έχει και πολιτικό όφελος. Και, επομένως, το να υποσχεθούμε πράγματα που μπορεί βραχυπρόθεσμα να μας δώσουν τη συμφωνία κάποιων κοινωνικών ομάδων, αλλά αύριο θα βλάψουν και τις ίδιες και το σύνολο του ελληνικού λαού, αυτό τελικά δεν θα είναι κοινωνικό όφελος, θα είναι κοινωνικό κόστος. Και αυτή η πράξη στρατηγικά, πολιτικά, οικονομικά θα πληρωθεί πανάκριβα. Και αυτή η στάση είναι ένα βασικό σημείο που πρέπει να κρίνει την πολιτική μας. Αλλά δυστυχώς, μέσα στη σκόνη των ημερών, αυτό έχει περάσει σε δεύτερο πλάνο. Για να πω τα πράγματα με το όνομά τους: Ειλικρινά, εμείς τι λέμε; Λέμε ότι πρέπει να πάμε σε μια ανοδική αναπτυξιακή πορεία, η οποία έχει ξεκινήσει. Δεύτερο, ότι θα πρέπει αυτή την πορεία να τη διαφυλάξουμε. Τρίτο, σ' αυτή
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την αναπτυξιακή πορεία πρέπει να συμβάλουν οι εργαζόμενοι, αλλά και να κερδίζουν αυτοί οι εργαζόμενοι. Αυτά είναι τα βασικά στοιχεία της πολιτικής μας. Εμείς θα θέσουμε στον ελληνικό λαό αυτή ακριβώς την πρότασή μας σε αντιπαράθεση με την πολιτική προσπάθεια της «Νέας Δημοκρατίας», που είναι δανεική από την άρχουσα τάξη και λέει τα εξής: Εντείνει την πολιτική του μονεταρισμού, που έχει όμως ήδη εγκαταλειφθεί από τις άλλες χώρες της Ευρώπης. Γνωστή είναι η συνταγή διά στόματος του αρχηγού της αξιωματικής αντιπολίτευσης, που λέει:Ιον. Θα απελευθερωθούν τα κατώτερα ημερομίσθια, γιατί η αύξησή τους προκάλεσε την έκρηξη της ανεργίας. Δηλαδή, θα προχωρήσουν σε μείωση αμοιβών των εργαζομένων. Και αυτοί είναι υπεύθυνοι για την οικονομική κρίση.2ον. Θα απελευθερώσουν τις επιχειρήσεις από τον κρατικό παρεμβατισμό στις απολύσεις. Δηλαδή, θα απελευθερώσουν εντελώς τις μαζικές απολύσεις. Απολύσεις και ανεργία συνεπώς.3ον. Θα προχωρήσουμε-λέει ο <ι. Μητσοτάκης-στην ιδιωτικοποίηση των δημόσιων επιχειρήσεων που δεν έχουν εξυγιανθεί. Δηλαδή, δημόσιες επιχειρήσεις που έχουν ελλείμματα και δεν έχουν κέρδη (ενέργεια, τηλεπικοινωνίες, υγεία, παιδεία) θα παραδοθούν στην ανεξέλεγκτη δράση της ιδιωτικής πρωτοβουλίας, που πολλές φορές, χωρίς δημόσιο έλεγχο, μετατρέπονται σε χώρους ασυδοσίας κάποιων ολίγων.4ον. Θα περικοπούν οι δημόσιες επενδύσεις για τις «βρυσούλες», όπως είπε η αντιπολίτευση. Δηλαδή, τέρμα σε έργα ύδρευσης, αποχέτευσης, έργα πνοής και έργα κλίμακας.5ον. Θα προχωρήσουν, λέει, στην περικοπή των επιδοτήσεων. Αλλά ποιες είναι αυτές οι επιδοτήσεις; Είναι αυτές που δίνονται στους αγρότες, π.χ. για τα λιπάσματα. Ποιοι θα πληρώσουν τη νύφη; Οι εργαζόμενοι και οι καταναλωτές στο σύνολό τους. Ο ι λαϊκές τάξεις, με δυο λόγια. Η σύγκριση των δύο αυτών πολιτικών μεταξύ Π Α Σ Ο Κ  και «Νέας Δημοκρατίας» είναι φανερό πού θα γείρεττην πλάστιγγα. Αλλά ακριβώς δεν θέλουν να γίνει η σύγκριση αυτή. Και γι’ αυτό συσκοτίζουν ακριβώς και τη· δική μας αναπτυξιακή στρατηγική και την κοινωνική τροχιά που επιδιώκουμε. Εμείς θα θέσουμε τα ζητήματα αυτά στον ελληνικό λαό τη στιγμή που πρέπει να τα θέσουμε. 
«ΝΕΑ»; Τον τελευταίο καιρό έχουν σημειωθεί αρκετές σημαντικές διαρροές στο 
Π Α ΣΟ Κ . Να σας θυμίσω την περίπτωση Αάζαρη, την αναμενόμενη παραίτηση 
Γ .Α . Παπανδρέου, την αποστασιοποίηση Σημίτη και Τρίταη. Τι σημαίνουν άλα 
αυτά; Πώς μπορεί να αλλάξει η εικόνα ενός κόμματος που φυλλορροεί;Η Ε ΙΚ Ο Ν Α  αυτή έχει δημιουργηθεί όχι επειδή κάποια στελέχη μας είχαν τις απόψεις τους και τις δημοσιοποίησαν -  που κι αυτό χειάζεται μια παρρησία για να το κάνεις, παραμένοντας παράλληλα στο δρόμο του Κινήματος -  αλλά επειδή εμείς κρατάμε ακόμα μια αμυντική τακτική. Τα στελέχη αυτά δεν διάλεξαν το δρόμο εκτός Κινήματος. Και αυτό τους τιμά. Το πρόβλημά μου όμως δεν είναι αν εκείνοι είπαν τη γνώμη τους, όπως την είπαν. Εγώ δεν διάλεξα αυτό το δρόμο, που νομίζω ότι αυτή τη στιγμή δεν είναι ο πιο ενδεδειγμένος. Το πρόβλημα για μένα είναι ότι εμείς έχουμε ακόμη μια αμυντική τακτική, ενώ θα πρέπει να εφαρμόσουμε επιθετική πολιτική. Και αυτό σημαίνει όχι φραστικούς διαξιφισμούς, αλλά πέρασμα της ιδεολογίας μας, πέρασμα της πολιτικής μας και ενημέρωση του λαού για όσα έχουμε κάνει, για όσα δεν έχουμε κάνει και κυρίως γι' αυτά που πρόκειται να κάνουμε. Το έργο που έχει κάνει το Π Α Σ Ο Κ  το γνωρίζει ο ελληνικός λαός. Αλλά δυστυχώς εμείς δεν το προβάλλουμε. Και δεν μιλάω για χοντροκομμένη προπαγάνδα που απεχθάνομαι, αλλά για ένα ουσιαστικό διάλογο. Να 'ρθουν και να μας πουν τα κόμματα που κατηγορούν το Π Α Σ Ο Κ , εάν συμφωνούν με τα 155 Κέντρα Υγείας που λειτουργούν αυτή τη στιγμή, με την αναγνώριση της Εθνικής Αντίστασης, με την Πρωτοβουλία των Έ ξ ι, με τον επαναπατρισμό των πολιτικών προσφύγων, με τον πεντα- πλασιασμό των συντάξεων, έστω και αν αυτές είναι ακόμη σε γλίσχρα επίπεδα. Να μας πουν αν συμφωνούν με τη συμμετοχή των φοιτητών στη διοίκηση των πανεπιστημίων, με τα Μ Ο Π  που πετύχαμε, όταν οι άλλοι μας κατηγορούσαν ότι θα στενοχωρούσαμε τους εταίρους μας στο Δουβλίνο, με τη μάχη που έδωσε ο Πρόεδρος του Π Α Σ Ο Κ . Να μιλήσουμε για την αποκέντρωση; Για τη λαϊκή συμμετοχή; Ή  να μιλήσουμε για τα ερτζιανά κύματα που έχουν κατακλυστεί -  και καλώς -  από την ελεύθερη ραδιοφωνία, που από

το πρωί μέχρι το βράδυ ασκεί από εποικοδομητική κριτική, μέχρι πολεμική και πέταμα λάσπης ενάντια στο Π Α Σ Ο Κ  και μόνο στο Π Α Σ Ο Κ ; Μήπως τυχόν δεν είμαστε εμείς που καθιερώσαμε αυτούς τους θεσμούς, με τους οποίους μπορούν να μας πολεμούν τώρα; Και κάποιοι μας ρωτάνε μήπως αυτό είναι μπούμεραγκ ή μήπως μετανιώσαμε. Ό χ ι, δεν μετανιώσαμε. Προτιμάμε να υπάρχει αυτή η κινητικότητα και αυτή η πολεμική από την ακινησία και το τέλμα.Μήπως πρέπει να θυμίσω για μια μόνο φορά -  γιατί εγώ δεν θυμίζω ποτέ το παρελθόν της Δεξιάς -  ότι επί «Νέας Δημοκρατίας» υπήρχε η αντίληψη, ότι το κρατικό ραδιόφωνο και η τηλεόραση αποτελούν μόνο όργανο της παρουσίασης του κυβερνητικού έργου και όχι της δήθεν διαμάχης των πολιτικών κομμάτων. Κι αυτό για τη «Νέα Δημοκρατία» ήταν επίσημη κυβερνητική θέση. Σήμερα μπορεί ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης, από την ίδια την τηλεόραση, να αποκαλεί την τηλεόραση αυτή φασιστική. Εγώ δεν λέω ότι η τηλεόραση με ικανοποιεί. Προτιμώ περισσότερο διάλογο, περισσότερη δημοκρατία.Εμείς πιστεύουμε ότι σε μια αντιπαράθεση στα Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης, εμείς, επειδή έχουμε θέσεις, θα μπορέσουμε καλύτερα να πείσουμε το λαό από εκείνους που έχουν μόνο αντιθέσεις. Ίσως είναι λάθος μας, που εμείς δεν παρουσιαζόμαστε από λόγους σεμνότητας, ίσως να κάνουμε έναν πολιτικό διάλογο μέσα στην ελεύθερη ραδιοφωνία, ακόμη και μέσα στη δημοτική ραδιοφωνία -  η λέξη δημοτική σε εισαγωγικά παρακαλώ. Η καθημερινότητα φωτίζει πάντα τις αρνητικές πλευρές. Ά ρ α  είσαι υποχρεωμένος πάντα να αμύνεσαι. Και όταν η άμυνα είναι δύσκολη, όταν έχει δημιουργηθεί ένα αντι-Π Α ΣΟ Κ μέτωπο -  κι ας μη γελιόμασατε, υπάρχει αυτό το μέτωπο -  είναι φανερό ότι αυτή η αμυντική θέση σε αναγκάζει σε κοσμητικά επίθετα που σου αφαιρούν τη δυνατότητα επιθετικής πολιτικής. Η μεταφορά του κέντρου βάρους στα όργανα του Κινήματος, υπό την καθοδήγηση του Προέδρου, είναι φανερό ότι θα δώσει τη δυνατότητα επιθετικής πολιτικής. 
«Ν Ε Α »; Βρισκόμασατε στην τελευταία φάση συνασπισμού και πολιτικής 
συνεργασίας όλων των δυνάμεων της Αριστερός. Το γεγονός αυτό τι θα 
σημαίνει πολιτικά για το Π Α Σ Ο Κ  και τι εξελίξεις προδιαγράφει;Γ ΙΑ  μένα πολιτικό κόστος δεν υπάρχει όταν υπάρχει κοινωνικό όφελος. Πιστεύω ότι η πραγματική σύγκλιση της άλλης Αριστερός, εάν επιτευχθεί, θα είναι ένα πάρα πολύ θετικό γεγονός, όχι μόνο για την Αριστερά, αλλά και για τον τόπο. Αυτό το έχω ήδη χαιρετίσει και νομίζω ότι αποτελεί μια δικαίωση της πρότασης που είχε κάνει το Π Α Σ Ο Κ  από τη Χαλκίδα, για ένα δημοκρατικό, ουσιαστικό και γνήσιο διάλογο, ανάμεσα στα κόμματα της Αριστεράς, σ' όλα τα κόμματα της Αριστερός, χωρίς αποκλεισμούς, χωρίς αφορισμούς, ώστε να υπάρξουν προγραμματικές συγκλίσεις. Ό π ου, εκεί, θα έμπαινε και το θέμα του εκλογικού συστήματος. Η διαφορά είναι ότι τα θέματα έμπαιναν από τη μια μεριά σαν προαπαιτούμενα και από την άλλη σαν πακέτο. Νομίζω ότι η λύση δεν βρίσκεται ούτε στη μια ούτε στην άλλη άποψη. Αλλά το ότι αυτή τη στιγμή προχωράει μια πραγματική σύγκλιση, χωρίς να υπάρχει διάλογος και με το Π Α Σ Ο Κ , αυτό είναι αρνητικό, όχι για μας, αλλά για εκείνους που αποκλείουν το Π Α Σ Ο Κ . Το Π Α Σ Ο Κ  είναι βαθιά ριζωμένο στη συνείδηση του ελληνικού λαού και, λόγω των σημαντικών μεταβολών που έχουν γίνει, έχει περάσει στη συνείδηση του δημοκρατικού πολίτη ότι είναι κίνημα αλλαγών, επομένως είναι κίνημα προοδευτικό. Εγώ δεν έχω βάλει ποτέ τον όρο προοδευτικός με εισαγωγικά στα άλλα κόμματα της Αριστεράς. Αλλά και δεν δέχομαι να μας βάζουν εκείνοι αυτό τον όρο με εισαγωγικά. Ίσως αν υπάρξει μια πραγματική σύγκλιση της άλλης Αριστεράς, θα είναι ευκολότερη και μια υλοποίηση του διαλόγου της Χαλκίδας. Γιατί, ανεξάρτητα από το αν σήμερα είναι φορτισμένο το κλίμα από σκοπιμότητες, καμιά φορά και από μισαλλοδοξίες, κάποια στιγμή θα έρθει η ώρα της αλήθειας και η ώρα της αλήθειας αντιμετωπίζεται μόνο με διάλογο.Εγώ δεν αρνούμαι το διάλογο ούτε με τη Δεξιά, αλλά κυρίως σε ό,τι αφορά εθνικά θέματα όπου πρέπει να υπάρχει εθνική ομοψυχία. Ό χ ι βέβαια σε ζητήματα αλλαγών, γιατί εκεί δεν μπορεί να υπάρξει καμιά σύγκλιση απόψεων με τη Δεξιά. Η Δεξιά θέλει να διατηρηθεί το σύστημα, εμείς θέλουμε να το αλλάξουμε. Υπάρχει μια ριζική διαφορά. Ενώ με τα άλλα κόμματα της Αριστεράς, που πράγματι θέλουν τις αλλαγές, μπορεί να συνεννοηθούμε.
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λάθος πελώριο
Πιστεύουμε ότι χρειάζεται ένα μάξιμουμ εθνικής συνεννόησης και κοινωνικής συναίνεσης και ένα μίνιμουμ πολιτικής συμφωνίας.
•ΝΕΑ»: Είναι φανερό ότι βρισκόμαστε σε μία ραγδαία εξελισσόμενη πολιτική 
κρίση στην Ελλάδα. Σοβαρές διεργασίες γίνονται στο χώρο της Αριστερός, ενώ το 
Π Α ΣΟ Κ  περνάει την πρώτη, αλλά και πιο σοβαρή κρίση της ιστορίας τον. θα σας 
υποβάλω δύο ερωτήματα όπως απλονστενμένα απασχολούν το λαό: Πού πάμε; 
Πώς θα βγούμε από το αδιέξοδο;

Ε ΙΝ Α Ι πάρα πολύ δύσκολο να απαντήσω και μάλιστα μονοσήμαντα, σε μια συνέντευξη, γι' αυτά τα μεγάλα θέματα. Κατά τη γνώμη μου, η κρίση οφείλεται στην κρίση που υπήρχε εδώ και πολλά χρόνια στην ελληνική κοινωνία. Οφείλεται επίσης στο ότι οι πολιτικοί φορείς, αλλά και εμείς, δεν προσπαθήσαμε να συνθέσουμε μέσα στους πολιτικούς φορείς τα προβλήματα και τις αντιθέσεις της κοινωνίας, αλλά πολλές φορές οξύναμε αυτές τις αντιθέσεις και τις επιστρέψαμε με την πολιτική μας παρέμβαση στην κοινωνία. Έ να πρότυπο δηλαδή που χώρισε περισσότερο τους ανθρώπους μεταξύ τους και δίχασε την προσωπικότητά τους. Αλλιώς σκεφτόταν σαν οπαδός κάποιου κόμματος, αλλιώς σαν πολίτης, αλλιώς σαν μέλος του κόμματος. Εμείς προσπαθήσαμε να παρέμβουμε στην κοινωνία με τις αλλαγές που προωθούσε η κυβέρνηση. Λιγότερο μέσα από τους θεσμούς. Αυτό πρέπει να αντιστραφεί. Αυτό είναι το πρώτο που πρέπει να κάνουμε. Και το δεύτερο είναι, ότι πρέπει να κουβεντιάσουμε πολιτικά και δημοκρατικά με τις άλλες πολιτικές δυνάμεις, για να αντιμετωπίσουμε την κρίση. Αλλά χωρίς προαπαιτούμενα και χωρίς «πακέτα».
•ΝΕΑ»: Δηλαδή πλησιάζετε την πρόταση Φλωράκη. πον λέει να συναντηθούμε οι 
ηγεσίες όλων των κομμάτων και να κουβεντιάσουμε, να βρούμε κάποια λύση. 
Μόνο που ο κ. Φλωράκης περιορίζει την ·αντζέντα» αυτής της συνάντησης σε δύο 
μόνο θέματα: εχλογιχός νόμος και κατόπιν υπηρεσιακή κυβέρνηση για εκλογές.Κ Α Θ Ε  πρόταση που οδηγεί στο διάλογο είναι θετική. Απλά εγώ δεν καταλαβαίνω πώς θα γίνει ο διάλογος εφ' όλης της ύλης ανάμεσα σε τελείως διαφορετικές πολιτικές δυνάμεις. Είναι φανερό, ότι υπάρχουν διάφορα θέματα που αφορούν την οικονομία, τους θεσμούς, την ανάπτυξη, την κάθαρση, τη διαφάνεια. Σε κάθε ένα από αυτά υπάρχουν διαφορετικές πολιτικές δυνάμεις που μπορούν να συνεννοηθούν. Εγώ δεν νομίζω ότι το Κ ΚΕ βρήκε τη λυδία λίθο για συνεννόηση όλων των κομμάτων επί όλων των θεμάτων. Και, επομένως, η πρόταση που είχα κάνει στο συνέδριο του Π Α Σ Ο Κ  στη Χαλκίδα, προ ετών, είναι επίκαιρη όσο ποτέ άλλοτε.
•ΝΕΑ»: Έχετε χάποια μηνύματα ή κάποιες ενδείξεις ότι τον τελευταίο καιρό 
εφαρμόζεται κάποιο σχέδιο ανατροπής της κυβέρνησης; Ο  ίδιος ο Πρωθυπουργός 
άφησε να εννοηθεί κάτι τέτοιο, λέγοντας μάλιστα ότι έχει και σημαντικά στοιχεία 
πον αποκαλύπτουν το σχέδιο ανατροπής τον.

Ε ΓΩ θα ήθελα να αντιστρέφω το ερώτημα. Είναι κανείς στην Ελλάδα που έχει ζήσει την ιστορία αυτού του τόπου, που να πιστεύει ότι δεν υπάρχουν δυνάμεις που απεργάζονται πάντα την ανατροπή πολιτικών δυνάμεων που επιδιώκουν την αλλαγή; Είναι σε μόνιμη βάση αυτή η προσπάθεια. Θα 'ναι λάθος να πιστεύουμε ότι μπορούμε να αλλάξουμε ανεμπόδιστα ένα σύστημα που επικράτησε εδώ και πολλές δεκαετίες στην Ελλάδα. Αλλά αυτό που πιστεύω είναι ότι δεν υπάρχει καμιά πιθανότητα να μπορέσουν να ανατρέφουν τις προσπάθειες για αλλαγή. Κι αυτό δεν το λέω γιατί πιστεύω ότι πάντα το Π Α Σ Ο Κ  μόνο του είναι σε θέση να αμύνεται, αλλά γιατί πιστεύω ότι η συντριπτική πλειοψηφία των πολιτικών δυνάμεων του τόπου και ο λαός αντιστέκονται σε αυτά τα σχέδια. Δεν καταλαβαίνω όμως γιατί αυτό το μήνυμα δίνεται συνήθως όταν προοδευτικά κόμματα και δυνάμεις αναφέρονται στα θέματα του Ν Α Τ Ο , των βάσεων κ.λπ. και πιστεύουν αντίθετα ότι αυτό αποτελεί κινδυνολογία όταν γίνεται από την πλευρά της επίσημης κυβέρνησης.
•ΝΕΑ»: Ολα δείχνουν άτι η εποχή των αυτοδύναμων κυβερνήσεων στην Ελλάδα 
τελείιοσε. Η  σημερινή πολιτική ατμόσφαιρα προαναγγέλλει ίσως »ιταλοποίηση» 
της ελληνικής πολιτικής ζωής. Και αυτό δεν θα πρεπε να μας φοβίζει καθόλου. 
Αλλά για να φτάσουμε εκεί θα πρέπει να περάσουμε πρώτα από τον προθάλαμο 
της απλής αναλογικής. Τι λέτε εσείς για το θέμα αυτό;Η Α Υ Τ Ο Δ Υ Ν Α Μ ΙΑ  δεν ήταν και δεν είναι ποτέ για το Π Α ΣΟ Κ  αυτοσκοπός. Είναι θεμιτό για κάθε πολιτικό φορέα να επιδιώκει τη γνήσια, χωρίς συμβιβασμούς αυτοδύναμη πραγματοποίηση του προγράμματος του. Προγράμματος που τίθεται πάντα υπόψη του λαού. Κάθε φορά οι αντικειμενικές συνθήκες θα προσδιορίζουν την τακτική, στο βαθμό όμως που κάτι τέτοιο δεν θα γινόταν ερήμην του ελληνικού λαού ή μετά την ετυμηγορία του. Δεν πρόκειται φυσικά να υποκαταστήσω ή να προδικάσω την απόφαση της Κ .Ε . του Κινήματος. 'Οσον αφορά την απλή αναλογική και γενικότερα το εκλογικό σύστημα θα εκφράσω τη θέση μου στο όργανο του Κινήματος. Αυτό το έχω πράξει άλλωστε και στο παρελθόν. Ο  χρόνος διαλόγου έχει προδιαγράφει από τον πρόεδρο του Κινήματος και θα συγκεκριμενοποιηθεί στη σύνοδο της Κ .Ε . του Π Α Σ Ο Κ .
•ΝΕΑ»: Είναι μοιραίο κάποια στιγμή το Π Α Σ Ο Κ  να μείνει χωρίς τον ηγέτη τον Α . 
Παπανδρέον. Σε εκείνη τη χρονική στιγμή θα θελήσετε εσείς να αναλάβετε κάποιο 
ηγετικό ρόλο στο Κίνημα: Να σας το πω πιο καθαρά και απλά: μετά τον Παπαν
δρέου θα διεκδικήσετε την αρχηγία του Π Α ΣΟ Κ ;

ΕΡΕΤΕ είναι τεράστιο λάθος και μέγιστο πρόβλημα στο Π Α Σ Ο Κ  ΗΗ αλλά και στα άλλα κόμματα, αυτό το ερώτημα. Δηλαδή η δελφινολο- !μ · 4 για, η επιγονολογία και τα παρεμφερή. Αυτά κατά τη γνώμη μου είναι ψεύτικα διλήμματα και δεν θέλω να ξεπεράσω την ερώτηση με την παρένθεση που κάνω, αλλά είναι εντελώς ψεύτικα διλήμματα. Γιατί κατά τη γνώμη μου ο Α . Παπανδρέου είναι ο τελευταίος των χαρισματικών ηγετών. Είναι από τους ηγέτες που μπορούν να εμπνεύσουν το λαό και να εκφράσουν το έθνος σε μια δεδομένη κρίσιμη στιγμή. Αυτή η εποχή για την Ελλάδα τελειώνει με τον Α . Παπανδρέου. Από κει και πέρα θα πάμε σε κόμματα με συλλογιστικές ηγεσίες, σε κόμματα αρχών.Το ερώτημα λοιπόν δεν είναι ποιος και πώς θα καταλάβει τη θέση του

αρχηγού. Αλλά το πώς θα δημιουργηθούν οι προϋποθέσεις για να καταξιωθούν κόμματα αρχών, κόμματα συλλογικών ηγεσιών.
•ΝΕΑ»: Πολύ ωραίο αυτά που λέτε αλλά δεν μπορούμε από τη μια μέρα στην άλλη 
να περάσουμε από τη σημερινή μορφή της ηγεσίας των χομμάτων (προσωποπαγή) 
στην αυριανή μορφή των συλλογικών ηγεσιών. Υπάρχει καμιά προεργασία σήμε
ρα για το πέρασμα σε αυτή την εποχή:ΜΟ Υ  ζητάτε να υποκαταστήσω τα συνέδρια των πολιτικών κομμάτων. Αυτό ακριβώς είναι θέμα συνεδριακής δουλειάς. Είναι θέμα σκληρού διαλόγου μεταξύ οργανώσεων και μελών. Αλλά είναι μέγιστο θέμα και συνδέεται με την καινούργια Ελλάδα.

ΘΑ ΗΘΕΛΕΣ Η ΑΣΦΑΛΕΙΑ ΣΟΥ ΝΑ ΣΕ ΚΑΛΥΠΤΕΙ ΚΑΙ ΠΑ ΝΟΣΗΛΕΙΑ ΣΤΟ ΕΞΩΤΕΡΙΚΟ;
Ένα επίκαιρο ερώτημα για ασφαλιζόμενους με απαιτήσεις. §
Ποιος δεν θάθελε να καλύπτεται για νοσηλεία στις καλύτερες ί
μονάδες της Ελλάδας και του Εξωτερικού! Η Λαϊκή Ασφαλιστι- \
κή είναι η εταιρία που μπορεί να οας δώσει αυτή τη δυνατότη
τα. Μια εταιρία με «σύστημα» για σας και όλες τις ανάγκες 
σας.
Ν Ο Σ Ο Κ Ο Μ Ε Ι Α Κ Η  Π Ε Ρ Ι Θ Α Λ Ψ Η
Το ειδικό πρόγραμμα Νοσοκομειακής Περίθαλψης της Λαϊκής 
Ασφαλιστικής σας δίνει τη δυνατότητα νοσηλείας όχι μόνο 
στην Ελλάδα αλλά και σε όλο τον κόσμο. Κάτι, που ήταν προνό
μιο για τους λίγους γίνεται τώρα μια πραγματικότητα για ό
λους.
Α Σ Φ Α Λ Ε Ι Α  Ε Ι Σ Ο Δ Η Μ Α Τ Ο Σ
Για εκείνες τις δύσκολες στιγμές που κάποιο ατύχημα ή ασθέ
νεια σας υποχρεώνουν να αδρανήσετε επαγγελματικά, η Λαϊκή 
Ασφαλιστική εξασφαλίζει όχι μόνο τη νοσηλεία αλλά και το 
εισόδημά σας, όποιο κι αν είναι αυτό φροντίζοντας να μη λείψει 
τίποτα από σας και την οικογένειά σας.
Και το σπουδαιότερο;

Π Α Ι Δ Ι Κ Η  Μ Ε Ρ Ι Μ Ν Α
Τα παιδιά σας από τις πρώτες τους στιγμές έχουν ευρεία ια
τροφαρμακευτική - νοσοκομειακή περίθαλψη στην Ελλάδα αλ
λά και στο εξωτερικό. Κι ακόμα, έχουν απ' την αρχή εξασφαλί
σει όλες τις δυνατότητες για σπουδές και επαγγελματική α
ποκατάσταση ό,τι κι αν συμβεί.
Η βαθιά ανθρώπινη αντίληψη συνδυασμένη με όλα τα χαρα
κτηριστικά μιας μεγάλης εταιρίας περιγράφουν το προφίλ της 
Λαϊκής Ασφαλιστικής, Της Λαϊκής Ασφαλιστικής που σας εξα
σφαλίζει απόλυτα όπου θελήσετε. Όχι μόνο στην Ελλάδα, αλ
λά και στο εξωτερικό. Γιατί για μας η πραγματική ασφάλεια δεν 
έχει σύνορα.
Σας φροντίζει όπου κι αν είστε, από την αρχή της ζωής - για 
πάντα.

ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ
ΑΣΦΑΛΕΙΑ ΧΩΡΙΣ ΣΥΝΟΡΑ
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